
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2009-08-18, § 8 

 

 Tid: 18 augusti 2009 kl 16.30 – 17.00 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 18 augusti 2009 

  

Ulla Hamilton Jan Valeskog 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M), ordförande  

Jan Valeskog (S) vice ordförande  

 

Berthold Gustavsson (M)  

Tord Bergstedt (M)  

Anna Johansson (M)  

Annika Davidsson (M)  

Inge-Britt Lundin (FP)  

Anders Broberg (KD)  

Annika Ödebrink (S)  

Jimmy Lindgren (S)  

Birgit Marklund Beijer (S)  

Mats Lindqvist (MP)  

Kajsa Stenfelt (V)  

 
Ersättare: 

 Lars Bengtson (M)  

Bo Arkelsten (M)  

Datevig Mardirossian Lönn (M)  

Christoffer Kuckowski (M)   

Anna Manhag (M)  

Per Johansson (FP)  

Lars Randerz (S)  

Milly Namiro Darlsson (S)  

Jonas Larsson (S) 

Hampus Rubaszkin (MP)  

Sebastian Wiklund (V)  

 
Tjänstemän: 

 Trafikdirektör Magdalena Bosson och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Birgitta Björk, Ted Ell, Mats Freij, Lars Jolerus, 

Ulla Ritzén, Anette Scheibe och Marita Söderqvist samt borgarrådssekreteraren 

Katarina Larsson och biträdande borgarrådssekreteraren Magnus Thulin från roteln. 



  

 
 § 8 

En ny kollektivtrafiklag (SOU 2009:39). Svar på remiss 

Dnr T2009-007-01627 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1 Trafik- och renhållningsnämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande 

 som svar på remissen från kommunstyrelsen. 

2 Nämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 

 

Ärendets handling   

Trafikkontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende den 7 augusti 2009. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton m fl (M), ledamoten Inge-Britt Lundin (FP), 

 ledamoten Anders Broberg (KD) och ledamoten Mats Lindqvist (MP) ställer sig 

 bakom kontorets förslag. (se beslutet) 

 

2) Vice ordföranden Jan Valeskog m fl (S) föreslår följande: 

1. Förvaltningens förslag till yttrande godkänns. 

2. Därutöver anförs följande: 

 

Det vore allvarligt för den framtida utbyggnaden av kollektivtrafiken i 

Stockholm, om system införs som leder till ökade priser för resorna, både för 

huvudmännen och resenärerna, försämrat utbud, minskat antal resande och lägre 

kvalitet. Detta förslag till ny kollektivtrafiklag riskerar att leda till allt detta.  

 

Om medborgarna i Stockholm ska kunna göra individuella val i frågor som rör 

val av bostad, arbetsplats, skola och barnomsorg, måste de kunna lita på 

kollektivtrafikens stabilitet och pålitlighet. Att kollektivtrafiklinjer ska kunna 

starta eller upphöra med tre månaders varsel samt förslagets oklarheter när det 

gäller samordningen mellan de konkurrerande operatörerna, kan skapa osäkerhet 

och instabilitet i kollektivtrafiknätet och motverka att Ytterstaden utvecklas till ett 

attraktivt alternativ för Stockholms medborgare att bo och verka i.  

 

Erfarenheterna både från andra länder som England men även från SJ:s trafik i 

Sverige visar bland annat på förhållandevis höga kostnader för resenärerna till 

följd av avregleringen och trängsel på färdmedlen. 

 

En lagstiftning bör införas som förutom effektivitet och kostnader också har 

utgångspunkt i samhällsekonomiskt viktiga effekter som miljöeffekter, ökad 

andel kollektivtrafikresande och en möjlighet till allmänt sett god 

samhällsplanering av kollektivtrafikresande. 

 

3) Ledamoten Kajsa Stenfelt (V) föreslår följande: 

1. Som svar på remissen anförs följande: 

 



  

För att bygga en hållbar stad och komma tillrätta med klimatproblemen är det 

viktigt att satsa på en funktionell och regionstäckande kollektivtrafik. Att av 

ideologiska skäl konkurrensutsätta och privatisera kollektivtrafiken är ett sorgligt 

och oförsvarbart sätt att förslösa medborgarnas egendom och skattepengar. Det 

finns inte ett enda exempel på att några som helst förbättringar skulle uppnås 

genom detta. Tvärtom visar utredningen att om man säljer ut godbitarna och kör 

de olönsamma sträckorna i egen regi, så ökar kostnaderna både för resenären och 

för staden. 

 

Vi avslår därför utredningens förslag. 

 

Omröstning 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och nämnden beslutar enligt 

kontorets förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Jan Valeskog m fl (S) med hänvisning till sitt förslag. 

Ledamoten Kajsa Stenfelt (V) med hänvisning till sitt förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Mats Lindqvist (MP) enligt följande: 

Miljöpartiet är positivt till att offentlig verksamhet drivs i privat regi, under 

förutsättning att detta ger ekonomiska fördelar för beställaren och/eller 

effektivitets-, kostnads- och kvalitetsvinster för brukarna. På 

kollektivtrafikområdet visar dock all internationell erfarenhet att inga av dessa 

mål har uppnåtts, snarare tvärtom.Som exempel kan nämnas: 

 

Rikstrafiken beräknar att upphandlingskostnaderna med utredningens förslag ökar 

med 100 miljoner kronor/år. I Storbritannien har de statliga subventionerna 

fördubblats efter privatiseringen. Utredningen visar att erfarenheten från 

Storbritannien är att antalet resenärer minskade, biljettpriserna ökade och 

samordningen minskade. 

 

Miljöpartiet gör bedömningen att utredningen inte föreslår några åtgärder som på 

något väsentligt sätt skulle kunna ge ett annat resultat i Sverige än de vi sett i 

andra länder. 

 

Miljöpartiet avvisar därför utredningens förslag. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Sebastian Wiklund (V) instämmer i förslaget från (V). 

Ersättaren Hampus Rubaszkin (MP) instämmer i särskilt uttalande från (MP). 

 

 

 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

_________________________________ 


